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ΑΝΤΙΔΡΑΣΗ ΤΟΥ ΣΩΜΑΤΕΙΟΥ 
ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝ ΕΛ.ΙΝ.Υ.Α.Ε. 
ΓΙΑ ΤΙΣ ΠΡΩΤΕΣ ΑΠΟΛΥΣΕΙΣ 
ΠΡΟΣΩΠΙΚΟΥ ΣΤΟ ΙΝΣΤΙΤΟΥΤΟ  
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Με ανακοίνωση που εξέδωσε στις 02.02.2018 το Διοικητικό Συμβούλιο του 

Σωματείου Εργαζομένων στο ΕΛ.ΙΝ.Υ.Α.Ε. επιβεβαιώνεται ότι ήδη έχουν 

ανακοινωθεί οι πρώτες απολύσεις στο Ελληνικό Ινστιτούτο Υγιεινής και 

Ασφάλειας της Εργασίας (ΕΛ.ΙΝ.Υ.Α.Ε.), καθώς και η οριστική διακοπή 

λειτουργίας  του  Παραρτήματος  του  ΕΛ.ΙΝ.Υ.Α.Ε.  στο  Ηράκλειο  Κρήτης. 

Το πλήρες κείμενο της ανακοίνωσης, με τίτλο «Ξεκίνησαν οι απολύσεις: 

Γενική Συνέλευση του Σωματείου», η οποία αναρτήθηκε στον ιστότοπο 

ergazomenoielinyae.wordpress.com,  έχει  ως  ακολούθως: 

«Συναδέλφισσες, συνάδελφοι, το νέο Διοικητικό Συμβούλιο στο Ελληνικό 

Ινστιτούτο Υγιεινής και Ασφάλειας Εργασίας (ΕΛ.ΙΝ.Υ.Α.Ε.) ανακοίνωσε τις 

πρώτες απολύσεις και την οριστική διακοπή λειτουργίας του Παραρτήματος 

Ηρακλείου.  

Είναι φανερό ότι δρομολογείται με σταδιακό τρόπο η απαράδεκτη απόφαση 

του Δ.Σ. του ΕΛ.ΙΝ.Υ.Α.Ε. (με την προηγούμενη σύνθεσή του) που οδηγεί σε 

17 απολύσεις και υπονομεύει τη δυνατότητα του Ινστιτούτου να παράγει 

επιστημονικό  έργο. 

Την ίδια στιγμή οι εργαζόμενοι του Ινστιτούτου είμαστε και πάλι 3 μήνες 

απλήρωτοι. 

Δεν υπάρχει περιθώριο καμιάς αυταπάτης για ουσιαστική βελτίωση της 

κατάστασης εάν μείνουμε παθητικοί θεατές των εξελίξεων. 

Εχοντας υπόψη τα προαναφερόμενα δεδομένα, θα προχωρήσουμε το 

αμέσως επόμενο διάστημα σε Γενική Συνέλευση του Σωματείου, όπου 

συλλογικά θα αποφασίσουμε τα επόμενα βήματά μας, με βάση τις 

διακηρυγμένες  θέσεις  μας». 
 
 
 
 
 

ΕΒΔΟΜΑΔΑ ΔΗΜΟΣΙΑΣ ΥΓΕΙΑΣ 
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Σύμφωνα με πληροφορίες προετοιμάζεται 

Εβδομάδα Εκδηλώσεων για τη Δημόσια 

Υγεία  και  την  Κοινωνική  Μέριμνα  από 

την Γενική Διεύθυνση Δημόσιας Υγείας 

και Κοινωνικής Μέριμνας της Περιφέρειας 

Ανατολικής Μακεδονίας - Θράκης (Α.Μ.Θ.). 

Με βάση τους προγραμματισμούς η 

Εβδομάδα Εκδηλώσεων θα οργανωθεί 

την τρίτη εβδομάδα  του  Απριλίου  του  

2018  και η  πρωτοβουλία ανήκει στον 

Γενικό Διευθυντή Δημόσιας Υγείας και 

Κοινωνικής Μέριμνας της Περιφέρειας 

Α.Μ.Θ. κ. Λουκά Γεωργίου. Οι εκδηλώσεις 

που προβλέπεται να ενταχθούν θα είναι 

Ημερίδες στις πρωτεύουσες των Νομών 

της Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης 

από Τοπικές Οργανωτικές Επιτροπές με 

τη συμμετοχή των Διευθύνσεων Δημόσιας 

Υγείας των Αντιπεριφερειών, καθώς και η 

οργάνωση ενός Συνεδρίου με πανελλαδική 

συμμετοχή στην Αλεξανδρούπολη, που θα 

έχει θέμα «Δημόσια Υγεία και Κοινωνική 

Μέριμνα» σε συνεργασία και με φορείς 

του Δημοκρίτειου Πανεπιστημίου Θράκης.  
 

ΚΛΟΠΗ 44 ΤΟΝΩΝ ΣΟΚΟΛΑΤΑΣ ΣΤΗ ΝΟΤΙΟΔΥΤΙΚΗ ΓΕΡΜΑΝΙΑ 
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Τους δράστες της κλοπής 44 τόνων 

σοκολάτας, καθώς και μέρος των 

κλοπιμαίων, αναζητούν οι γερμανικές 

αστυνομικές αρχές, στα νοτιοδυτικά της 

χώρας. Σύμφωνα με την Γερμανική 

Αστυνομία, όπως αναφέρει το Associated 

Press, την περασμένη Παρασκευή οι 

δράστες έκλεψαν από βιομηχανικό πάρκο 

του Φράιμπουργκ δύο τρέιλερ, τα οποία 

περιείχαν ποσότητα σοκολάτας αξίας 

400.000 ευρώ.  Το πρώτο εκ των δύο 

τρέιλερ, με όλη την ποσότητα σοκολάτας 

που περιείχε, εντοπίσθηκε την επόμενη 

ημέρα σε χώρο στάθμευσης κοντά στα 

σύνορα Γερμανίας και Γαλλίας, όπου είχε 

ρυμουλκηθεί με φορτηγό με πινακίδες 

Πολωνίας, κατά την Γερμανική Αστυνομία. 

Ωστόσο, ο οδηγός του οχήματος είχε  

κατορθώσει να διαφύγει. Οσο για το 

δεύτερο τρέιλερ, εντοπίσθηκε στην πόλη 

Λαρ, επίσης κοντά στα σύνορα Γερμανίας 

και Γαλλίας, ωστόσο είχαν αφαιρεθεί τα 

δύο τρίτα του φορτίου, με τον οδηγό να 

είναι επίσης άφαντος.  
  
 

 
   

 
 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

ΤΕΥΧΟΣ 363           02.02.2018         ΠΕΡΙΟΔΙΚΗ ΕΚΔΟΣΗ ΤΟΥ ΕΡΓΑΣΤΗΡΙΟΥ ΥΓΙΕΙΝΗΣ ΚΑΙ ΠΡΟΣΤΑΣΙΑΣ ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ ΤΗΣ ΙΑΤΡΙΚΗΣ Δ.Π.Θ. ΚΑΙ ΤΟΥ ΠΡΟΓΡΑΜΜΑΤΟΣ ΜΕΤΑΠΤΥΧΙΑΚΩΝ ΣΠΟΥΔΩΝ ΥΓΙΕΙΝΗ ΚΑΙ ΑΣΦΑΛΕΙΑ ΤΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ 

ΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧ 

 

ΧΧ ΔΙΕΘΝΕΣ ΒΡΑΒΕΙΟ ΕΡΕΥΝΗΤΗ 
ΣΤΟΝ ΑΙΜΑΤΟΛΟΓΟ κ. Σ. ΠΑΠΑΜΙΧΟ 
χχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχ 

ΧΧ 191 Δελτίο Τύπου, που υπογράφεται από τον Διοικητή του 

Π.Γ.Ν.Ε. Δρ. Δημήτρη Αδαμίδη, με τίτλο: «Διεθνές Βραβείο Νέου 

Ερευνητή σε νεαρό γιατρό του Πανεπιστημιακού Νοσοκομείου Εβρου 

για πρωτοποριακή επιστημονική έρευνα στην Ογκολογία», αναφέρει: 

«Ο Αιματολόγος κ. Σπύρος Παπαμίχος, Επικουρικός Ιατρός στην νέα 

Αιματολογική Εργαστηριακή Κλινική του Πανεπιστημιακού Νοσοκομείου 

Αλεξανδρούπολης (Π.Γ.Ν.Α.), έλαβε υποτροφία πλήρους κάλυψης 

μετακίνησης (full-fee waiver Travel Grant) από την Ευρωπαϊκή Εταιρεία 

Κλινικής Ογκολογίας (E.S.M.O.), για την πρωτοποριακή ερευνητική 

εργασία του, που θα παρουσιασθεί στο Ευρωπαϊκό Συνέδριο Ανοσο- 

Ογκολογίας 2017, όπου περιγράφεται ένας νέος βιολογικός μηχανισμός 

του προγραμματισμένου κυτταρικού θανάτου, αναθεωρώντας τα έως 

σήμερα ισχύοντα δεδομένα. Η μελέτη ανοίγει νέους πρωτοποριακούς 

δρόμους για την αποτελεσματική ανοσοθεραπεία του καρκίνου. Η 

Διοίκηση του Π.Γ.Ν.Ε. συγχαίρει θερμά τον κ. Σπύρο Παπαμίχο για το 

βραβείο νέου ερευνητή που έλαβε και του εύχεται επιτυχία στη συνέχιση 

εργασία του, που θα παρουσιασθεί στο Ευρωπαϊκό Συνέδριο Ανοσο- 

Ογκολογίας 2017, όπου περιγράφεται ένας νέος βιολογικός μηχανισμός 

 

ΧΧ ΠΑΡΟΥΣΙΑΣΗ ΚΑΘΗΓΗΤΡΙΑΣ κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑΣ ΝΕΝΑ 
ΣΤΗΝ ΗΜΕΡΙΔΑ «ΑΝΑΤΟΜΙΑ ΤΗΣ ΙΑΤΡΙΚΗΣ ΕΡΕΥΝΑΣ» 
χχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχχ  
 

ΧΧ 312 Στην ημερίδα με θέμα «Η Ανατομία της Ιατρικής Ερευνας», η οποία 

οργανώθηκε από το Εργαστήριο Ανατομίας του Τμήματος Ιατρικής Δ.Π.Θ. με 

πρωτοβουλία της Καθηγήτριας κ. Αλίκης Φίσκα και πραγματοποιήθηκε στις 

21.01.2018 στο Αμφιθέατρο του Πανεπιστημιακού Γενικού Νοσοκομείου 

Αλεξανδρούπολης (Π.Γ.Ν.Α.) παρουσιάσθηκε διάλεξη με θέμα «Μεθοδολογία 

Ιατροβιολογικής Ερευνας» από την κ. Ευαγγελία Νένα, Επ. Καθηγήτρια Δημόσιας 

Υγιεινής - Κοινωνικής Ιατρικής, Ειδικό  Ιατρό  Εργασίας.  

Η παρουσίαση της Καθηγήτριας κ. Ευαγγελίας Νένα, εστίασε αρχικά σε κάποια 

εισαγωγικά στοιχεία σε σχέση με τη μεθοδολογία της ιατροβιολογικής έρευνας, όπως 

ο ορισμός και τα κίνητρα για την πραγματοποίησή της. Ανέφερε τα απαραίτητα 

βήματα για το σωστό σχεδιασμό μίας ερευνητικής εργασίας και τους τρόπους 

αποφυγής σφαλμάτων στο σχεδιασμό και τη διενέργεια της. Ακολούθως η κ. Ε. Νένα 

ανέλυσε τους κυριότερους τύπους ιατροβιολογικής έρευνας (δηλαδή τις ποιοτικές και 

τις ποσοτικές μελέτες, με έμφαση στις τελευταίες, οι οποίες διακρίνονται σε 

περιγραφικές ή αναλυτικές). Τέλος, τόνισε τη διάκριση μεταξύ Μεθοδολογίας της 

Ερευνας  και  Ιατρικής  Βασιζόμενης  σε  Ενδείξεις  (Evidence  Based  Medicine). 

Η παρουσίαση της Καθηγήτριας κ. Ευαγγελίας Νένα, εστίασε αρχικά σε κάποια 

εισαγωγικά στοιχεία σε σχέση με τη μεθοδολογία της ιατροβιολογικής έρευνας, όπως 

ο ορισμός και τα κίνητρα για την πραγματοποίησή της. Ανέφερε τα απαραίτητα 

βήματα για το σωστό σχεδιασμό μίας ερευνητικής εργασίας και τους τρόπους 

3ο ΣΥΝΕΔΡΙΟ ΦΑΡΜΑΚΟΕΠΙΔΗΜΙΟΛΟΓΙΑΣ ΣΤΗΝ ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΥΠΟΛΗ 

ΧΧ ΜΕ ΧΡΕΙΑΖΕΣΘΕ ΑΚΟΜΑ 
ΟΤΑΝ ΘΑ ΕΙΜΑΙ 65 ΧΡΟΝΩΝ  

 

 
ΠΑΝΕΛΛΗΝΙΟΣ ΣΥΝΔΕΣΜΟΣ ΕΡΓΟΛΗΠΤΩΝ ΗΛΕΚΤΡΟΛΟΓΩΝ 

ΠΤΥΧΙΟΥΧΩΝ ΑΝΩΤΕΡΑΣ ΚΑΙ ΜΕΣΗΣ ΤΕΧΝΙΚΗΣ ΕΚΠΑΙΔΕΥΣΕΩΣ 

 

ΠΡΟΣΚΛΗΣΗ 
 

Ο Σύλλογος Τεχνικών Ασφαλείας Ελλάδος και ο Πανελλήνιος Σύνδεσμος 

Εργοληπτών Ηλεκτρολόγων Πτυχιούχων Ανωτέρας και Μέσης Τεχνικής 

Εκπαιδεύσεως οργανώνουν την Δευτέρα 12.02.2018 στις 17:00 μ.μ. στην 

οδό Λεωνίδου 30 στην Αθήνα, εκπαιδευτικό Σεμινάριο με θέμα: 
 

«Γνωστοί και άγνωστοι κίνδυνοι Ηλεκτρικού Ρεύματος» 
 

Το Σεμινάριο θα έχει και διαδραστικό χαρακτήρα και για τον λόγο αυτόν 

οι συμμετέχοντες θα πρέπει να προσέλθουν προετοιμασμένοι. Η είσοδος 

είναι ελεύθερη και λόγω των περιορισμένων θέσεων απαιτείται δήλωση 

συμμετοχής. Θα δοθούν βεβαιώσεις συμμετοχής. 

 

ΧΧ 594 Στην ταινία «The Intern» με τον Robert De Niro και την Anne 

Hathaway, ο συνταξιοδοτημένος Ben Whittaker αποφασίζει να εργασθεί, 

μέσω ενός προγράμματος  πρακτικής,  επειδή  βαρέθηκε  να  κάθεται.  

Ετσι, προσλαμβάνεται σε ένα ηλεκτρονικό κατάστημα ρούχων, όπου ο μέσος 

όρος ηλικίας των εργαζομένων φθάνει τα 30-35 έτη. Στην αρχή «it all seems 

greek to him», αλλά σταδιακά προσαρμόζεται στην τεχνολογία και τους 

ρυθμούς εργασίας και γίνεται απαραίτητος στους συναδέλφους του (που στην 

αρχή ήταν κάπως επιφυλακτικοί μαζί του). Το μότο της ταινίας; «Η εμπειρία 

δεν μεγαλώνει». 

Στον πραγματικό κόσμο, στη διάρκεια της παγκόσμιας οικονομικής κρίσης 

που βρίσκεται σε εξέλιξη από το 2008 κι έπειτα, οι μεγαλύτεροι ηλικιακά 

εργαζόμενοι άρχισαν σταδιακά να αντιμετωπίζονται ως «πρόβλημα» των 

επιχειρήσεων, με αποτέλεσμα πολλοί εξ αυτών να γνωρίσουν την ανεργία σε 

αυτήν την πολύ δύσκολη ηλικιακή φάση. Εύλογα, λοιπόν, εγείρεται το ζήτημα 

της μη ανεκτικότητας στους πρεσβύτερους εργαζόμενους.  

Υπάρχει η προκατάληψη ότι οι άνθρωποι της μέσης ηλικίας σταματούν 

αυτόματα να είναι παραγωγικοί (όσο ήταν). Αυτό έχει ως αποτέλεσμα οι 

επιχειρήσεις να μην επενδύουν πλέον σ’ αυτούς (για παράδειγμα, δεν τους 

συμπεριλαμβάνουν σε εκπαιδευτικά σεμινάρια που λαμβάνουν χώρα εντός 

της επιχείρησης). Ομως, με αυτόν τον τρόπο, οι άνω των 55 ετών εργαζόμενοι 

πράγματι σταματούν να εξελίσσονται και να προσφέρουν εξίσου στην 

παραγωγική διαδικασία κι έτσι αυτή η προκατάληψη γίνεται περισσότερο 

αυτοεκπληρούμενη προφητεία.  

Πέρα από το ζήτημα της παραγωγικότητας, οι επιχειρήσεις εστιάζουν στο 

κόστος. Οι μεγαλύτεροι ηλικιακά εργαζόμενοι είχαν προσληφθεί με άλλο 

εργασιακό καθεστώς, πληρώνονται (έστω και σήμερα) καλύτερα από τους 

νεότερους και (στις περιπτώσεις που δεν έχουν υπογράψει ελαστικές 

συμβάσεις εργασίας) έχουν σαφώς περισσότερα δικαιώματα από κάποιον 

που ξεκινά τώρα την επαγγελματική του σταδιοδρομία. Γι′ αυτό, δεν είναι λίγες 

οι επιχειρήσεις που στα χρόνια της κρίσης είτε απέλυσαν, είτε προσέφεραν 

πακέτα εθελουσίας εξόδου στους μεγαλύτερους υπαλλήλους τους, προκειμένου 

να προσλάβουν νεότερους και λιγότερο κοστοβόρους.  

Υπάρχει η προκατάληψη ότι οι άνθρωποι της μέσης ηλικίας σταματούν 

αυτόματα να είναι παραγωγικοί (όσο ήταν). Αυτό έχει ως αποτέλεσμα οι 

επιχειρήσεις να μην επενδύουν πλέον σ’ αυτούς (για παράδειγμα, δεν τους 

συμπεριλαμβάνουν σε εκπαιδευτικά σεμινάρια που λαμβάνουν χώρα εντός 

της επιχείρησης). Ομως, με αυτόν τον τρόπο, οι άνω των 55 ετών εργαζόμενοι 

πράγματι σταματούν να εξελίσσονται και να προσφέρουν εξίσου στην 

παραγωγική διαδικασία κι έτσι αυτή η προκατάληψη γίνεται περισσότερο 

αυτοεκπληρούμενη προφητεία.  

Σε κοινωνίες που πλήττονται από την ανεργία, τί είναι πιο σοφό και πρακτικό; 

Να αυξηθεί κι άλλο αυτό το ανησυχητικό φαινόμενο ή να βρεθούν τρόποι 

ενσωμάτωσης και αποδοχής των ευάλωτων κοινωνικών ομάδων;  

Ναι, οι γηραιότεροι εργαζόμενοι δεν έχουν την ίδια φυσική δύναμη με ένα 

νεότερο συνάδελφο, αλλά έχουν περισσότερη πείρα στο αντικείμενό τους. 



 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

ΙΣΤΟΡΙΕΣ ΤΟΞΙΚΩΝ ΚΑΙ ΔΗΛΗΤΗΡΙΩΔΩΝ ΟΥΣΙΩΝ 
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Μία εντυπωσιακή έκθεση στο Musée des Confluences της Λυόν παρουσιάζει 
ενδελεχώς την ιστορία των τοξικών και δηλητηριωδών ουσιών και τις χρήσεις 
τους μέσα από την τέχνη και την επιστήμη. 
Η γερμανική λέξη για το δηλητήριο συμπίπτει ακριβώς φωνητικά και ορθογραφικά 
με την αγγλική λέξη για το δώρο: gift. Ισως οι επιμελητές του Musée des 
Confluences στην Λυόν να μην γνωρίζουν αυτήν την χαριτωμένη σύμπτωση, αλλά 
σίγουρα θα συμφωνούσαν πως εκφράζει απόλυτα την ουσία της σπουδαίας 
έκθεσης «Venenum, un monde empoisonné» (Venenum, ένας κόσμος δηλητήριο) 
που διοργάνωσαν με θέμα τα δηλητήρια. Περίπου 400 αντικείμενα, έργα τέχνης, 
ακόμα και 64 ζώα σε θερμικές γυάλες και ενυδρεία καθοδηγούν τον επισκέπτη σε 
ένα ταξίδι στον τρομακτικό, μαγικό, αλλά και ευεργετικό κόσμο των δηλητηρίων 
και των τοξικών ουσιών. Σκοπός της έκθεσης είναι να φωτίσει το ρόλο που 
έπαιξαν διαχρονικά τα δηλητήρια στην ιστορία, στον πολιτισμό, στα ήθη και 
έθιμα των κοινωνιών, στις δοξασίες, στην εγκληματολογία και φυσικά στην 
φαρμακολογία και στην ιατρική. Ο συγκερασμός εκθεμάτων με μεγάλο 
εθνογραφικό ενδιαφέρον, υψηλή καλλιτεχνική αξία και επιστημονική ουσία 
αποδεικνύει την σοβαρή δουλειά ενός πολιτιστικού οργανισμού που δεν είναι 
μόνο κατ’ όνομα ένας τόπος συμβολής αλλά μετουσιώνει μουσειολογικά την 
ταυτότητά του. Το πνεύμα διεπιστημονικής συνεργασίας που  καθοδηγεί το 
στήσιμο της έκθεσης αντικατοπτρίζεται και στην επιτροπή που συστήθηκε και 
απαρτιζόταν από δύο ιστορικούς, μία μοριακή βιολόγο, έναν φαρμακολόγο και 
έναν ανθρωπολόγο. Από την αρχαιότητα ως και σήμερα το δηλητήριο υπήρξε 
αγαπητό μέσο των φιλόδοξων προκειμένου να κατακτήσουν την εξουσία, να την 
διατηρήσουν και να ξεφορτωθούν τους πολιτικούς τους αντιπάλους και άλλους 
"ενοχλητικούς." Στην αυτοτοξίνωση κατέφευγαν και εκείνοι που ήθελαν να 
αποφύγουν την ατίμωση ή τον βίαιο θάνατο στα χέρια άλλων. Στους αρχαίους 
χρόνους οι ιστορίες του Σωκράτη που καταδικάσθηκε να πιεί κώνιο, του 
Θεμιστοκλή που αυτοκτόνησε για να μην συνδράμει τον Αρταξέρξη εναντίον των 

Ελλήνων, του Νέρωνα που με την αρωγή της Λοκούστας πότιζε αθρόα Ρωμαίους 
με δηλητήριο και της Κλεοπάτρας που κατά την παράδοση πέθανε από νυγμό 
δηλητηριώδους φιδιού (άν και πλέον πιστεύεται πως ήπιε δηλητήριο), είναι από 
τις πιο γνωστές και έχουν απαθανατισθεί σε πολλά έργα τέχνης ανά τους αιώνες. 
Η χρήση του δηλητηρίου ως το κατ’ εξοχήν όπλο των αδύναμων και αμάχων – 
δηλαδή των ανθρώπων της Εκκλησίας και των γυναικών – σε αντίθεση με τους 
απαστράπτοντες μέσα στις πανοπλίες τους και "ηθικούς" Ιππότες εδραιώνεται 
στον Μεσαίωνα. Καθώς οι περισσότεροι φοβούνταν μη δηλητηριασθούν κατά τη 
διάρκεια των γευμάτων, το επάγγελμα του δοκιμαστή, καθώς και η χρήση ειδικών 
σκευών που υποτίθεται ανιχνεύουν την παρουσία δηλητηρίου στο ποτό ή το 
φαγητό, γνωρίζουν μεγάλη άνθηση στις αυλές της Ευρώπης.  
Η Αναγέννηση άνετα θα μπορούσε να χαρακτηρισθεί ως η χρυσή εποχή των 
δηλητηριαστών και οι Βοργίες ενσαρκώνουν απόλυτα αυτό το αδίστακτο και 
ύπουλο είδος δολοφόνων. Ομως, παρότι η Λουκρητία και οι συγγενείς της έμειναν 
στην ιστορία για την προτίμηση τους στο δηλητήριο, η αλήθεια είναι πως την 
εποχή εκείνη στην Ιταλία όλες οι ισχυρές και πλούσιες οικογένειες πληρώνουν αδρά 
τους επιστήμονες - σταρ της εποχής, τους αλχημιστές για να δημιουργούν ολοένα 
πιο εκλεπτυσμένα και ει δυνατόν μη ανιχνεύσιμα σκευάσματα, ώστε να 
μπορέσουν να ξεφορτωθούν όσους στέκονται εμπόδιο στις φιλοδοξίες των μελών 
τους. Οταν στα τέλη του 17ου αιώνα έρχονται στο φως εκατοντάδες υποθέσεις 
φαρμακείας, όπου εμπλέκονταν εκτός από ευγενείς και άνθρωποι που ανήκαν 
στις λαϊκές τάξεις, ο Λουδοβίκος ΙΔ΄ νομοθετεί, ώστε να θέσει όρια στο εμπόριο 
των δηλητηρίων και φίλτρων επιθυμώντας να βάλει τέλος σ’ αυτήν την πρακτική.  
Με την έλευση της σύγχρονης εποχής και της τοξικολογίας που επιτρέπει την 
διαλεύκανση τέτοιων εγκλημάτων θα περίμενε κανείς πως οι δολοφονίες με χρήση 
αρσενικού, υδροκυανίου και φυτοφαρμάκων θα μειώνονταν, ωστόσο οι 
νοικοκυρές δεν διστάζουν να τα χρησιμοποιήσουν για να ξεφύγουν από 
δυστυχείς γάμους και να καρπωθούν τα χρήματα από τις ασφάλειες ζωής. Οι 

εξελίξεις στον τρόπο διεξαγωγής του πολέμου γεννούν νέες τοξικές ουσίες, όπως 
τα αέρια μουστάρδας στον Πρώτο Παγκόσμιο Πόλεμο και το Zyklon B στον 
Δεύτερο Παγκόσμιο Πόλεμο, που χρησιμοποιούνται ευρέως με ολέθρια 
αποτελέσματα σε πρωτόγνωρο βαθμό. Η έκθεση όμως δεν επιθυμεί να διατρέξει 
απλά την φαυλότητα του ανθρώπου και υπογραμμίζει το γεγονός πως τα 
δηλητήρια πρωτίστως απαντώνται στη φύση και αποτελούν μηχανισμούς άμυνας 
ή επίθεσης των ζώων και των φυτών.  
Φίδια, σφήκες, σκορπιοί, αράχνες και ψάρια έχουν κεντριά, δόντια ή αδένες που 
εκκρίνουν δηλητηριώδεις ή τοξικές ουσίες για να προστατευθούν από εχθρούς ή 
να ακινητοποιήσουν τα θηράματα τους. Το ίδιο ισχύει και για τα φυτά, μάλιστα 
κάποια όπως ο αμανίτης ο μυγοκτόνος όσο πιο όμορφα είναι, τόσο πιο τοξική 
είναι η δράση τους στον ανθρώπινο οργανισμό, ενώ υπάρχουν και αρκετά ορυκτά 
και μέταλλα όπως ο μόλυβδος, ο υδράργυρος, το αρσενικό και το αντιμόνιο που 
λειτουργούν βλαπτικά.  
Καθ’ όλη την ιστορία της ανθρωπότητας οι ουσίες αυτές απομονώθηκαν, 
υπέστησαν επεξεργασία και χρησιμοποιήθηκαν για πλείστες χρήσεις: μαγικά 
φίλτρα από δρυΐδηδες και μάγισσες, προϊόντα καλλωπισμού από ράδιο για να 
αποκτήσουν οι γυναίκες πιο λευκό δέρμα και αντιμόνιο για μολύβι ματιών, 
θανατηφόρο υγρό για να βουτάνε τα βέλη τους οι αυτόχθονες τους Αμαζονίου, 
τελετουργικά ροφήματα για τελετές μύησεις από σαμάνους και οπιοφαγία. Οι 
δηλητηριώδεις και τοξικές ουσίες, όμως, δεν κάνουν μόνο κακό στον άνθρωπο και 
μέρος της έκθεσης είναι αφιερωμένο στην ανάδειξη των ευεργετημάτων τους στην 
υγεία μας. Η εδραίωση της φαρμακολογίας επέτρεψε στους επιστήμονες να 
ταυτοποιήσουν τις σπουδαίες ευεργετικές τους δυνατότητες για την ενίσχυση της 
ρώμης μας και την καταπολέμηση ασθενειών, προσφέροντας ελπίδα σε 
εκατομμύρια ασθενών.  
Η έκθεση «Venenum, un monde empoisonné» φιλοξενείται στο Musée des 
Confluences της Λυόν στη Γαλλία ως τις 13.04.2018.                   [Πηγή: www.lifo.gr] 

 

 

 
 

Διαφήμιση της κρέμας Tho-Radia, από την συλλογή εντύπων του Μουσείου Curie. Το 
ράδιο ανακαλύφθηκε από τους Pierre και Marie Curie το 1898 και χαιρετίσθηκε με 
ενθουσιασμό από τα πλήθη για τις ιδιότητες του που φυσικά τότε δεν γνώριζαν τις 
ιδιαίτερα βλαπτικές του συνέπειες. Η εταιρεία καλλυντικών Tho-Radia μάλιστα είχε 
λανσάρει μια κρέμα με θόριο και ράδιο και αντίστοιχη πούδρα που υποσχόνταν λάμψη 
ανυπέρβλητη και δήθεν είχαν επινοηθεί από κάποιον ιατρό συνώνυμο με τους Curie, 
ώστε να κεφαλαιοποιηθεί η επιστημονική τους εγκυρότητα και να πουλήσουν προϊόντα.  
 

 
 

Κέρας για ποτό, ανωνύμου, Γερμανία 15ος αιώνας. Υπήρχε η δοξασία πως το να πίνεις 
από τα κέρατα συγκεκριμένων ζώων προστάτευε από δηλητηριάση και σε αρκετά 
τέτοια σκεύη βρίσκεται η επιγραφή "Ο Θεός ευλογεί εκείνον που πίνει."  
  

 
 

Δαχτυλίδι με κινητή κεφαλή ώστε ο φέρων να κρύβει εκεί χάπι κυανίου. Ανήκε στον 
Υπολοχαγό René Drap, χειριστή ασυρμάτου της αποστολής «Diane» του σχεδίου 
«Sussex 1944», που έπεσε με αλεξίπτωτο στην περιοχή της Ετάμπ τον Μάιο του 
1944. Σε περίπτωση αιχμαλωσίας από τον εχθρό οι πράκτορες έπρεπε να 
δαγκώσουν την κάψουλα με το υδροκυάνιο που βρισκόταν στο δακτυλίδι τους ώστε 
να μην υποκύψουν σε τυχόν βασανιστήρια και αποκαλύψουν πληροφορίες.    

 
 

Αγαλαμτίδιο του Σενόνγκ, συλλογή De Groot, Κίνα, 18ος αιώνας. Φωτό: Mathias 
Benguigui - Musée des Confluences. Πατέρας της κινεζικής ιατρικής, ο Σενόνγκ είχε 
γράψει το 2.696 π.Χ. μία πραγματεία, όπου καταλογογραφούσε 365 φυσικά φάρμακα, 
εκ των οποίων πολλά ήταν φυτικά, ζωικά δηλητήρια και μέταλλα. Πειραματιζόμενος 
στον ίδιο του τον εαυτό βρήκε τον θάνατο από ένα τοξικό φυτό.  
 

 
 

Μεγάλο βάζο για θηριακό, 17ος αιώνας. Ο αρχαίος βασιλιάς Μιθριδάτης είχε 
δημιουργήσει ένα αντίδοτο κατά των δηλητηριών, το οποίο με το πέρασμα των χρόνων 
εμπλουτίσθηκε με άλλα συστατικά και κατέληξε να είναι μία φόρμουλα αποτελούμενη 
από 64 διαφορετικές ουσίες που ονομάσθηκε θηριακόν και θεωρούνταν πανάκεια. Το 
θηριακόν έπαψε να χρησιμοποιείται στην ιατρική τον 18ο αιώνα.  
 

 
 

Φαρέτρα και βέλη εμβαπτισμένα με κουράρε (κουράριο), Αμαζόνιος - Βραζιλία, 1988. 
Φωτογραφία: Mathias Benguigui - Musée des Confluences. 

 
 

Το ψάρι - πέτρα από τον Μαυρίκιο θεωρείται το πιο δηλητηριώδες ψάρι στον κόσμο, 
ο νυγμός του μπορεί να προκαλέσει καρδιακή ανακοπή. Φωτογραφία: Mathias 
Benguigui - Musée des Confluences.  
 

 
 

Ο κάβουρας Zozymus aeneus από τις Φιλιππίνες τρέφεται με ανεμώνες της θάλασσας, 
γεγονός που τον καθιστά εξαιρετικά τοξικό και η κατανάλωσή του μπορεί να προκαλέσει 
ακόμα και θάνατο. Φωτογραφία: Mathias Benguigui - Musée des Confluences.  
 

 
 

Δαχτυλίδι με εντερόλιθο. Ο εντερόλιθος είναι σβώλος που σχηματίζεται στο πεπτικό 
σύστημα φυτοφάγου ζώου από την τροφή, διάφορες τρίχες και τα πεπτικά υγρά και 
θεωρούνταν αντίδοτο για δηλητήρια.       
 

 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

ΧΧ ΕΠΙΚΑΙΡΗ ΙΣΤΟΡΙΑ ΣΟΒΙΕΤΙΚΟΥ 
ΚΑΙ ΜΕΤΑΣΟΒΙΕΤΙΚΟΥ ΔΙΑΔΙΚΤΥΟΥ  
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ΧΧ 1964 Το Relkom λειτουργεί σε μεγάλο βαθμό «χειροτεχνικά»: οι 

συνδρομητές αποκτούν πρόσβαση σε περιεχόμενο εκτός της Ε.Σ.Σ.Δ. 

αποκλειστικά μέσω της σύνδεσης με έναν μόνον υπολογιστή, ο οποίος 

με τη σειρά του συνδέεται με ένα μονάχα μόντεμ. Αυτό το μηχάνημα, με 

την ονομασία Kremvax [5], συνδέεται με έναν διακομιστή του 

Πανεπιστημίου του Ελσίνκι, μέσω της προσωπικής τηλεφωνικής 

γραμμής του ιδρυτή του Demos, Αλεξέι Σολντάτοφ. Ο Σολντάτοφ στην 

πραγματικότητα έχει αποκτήσει ένα προνόμιο εκ μέρους της Διεύθυνσης 

του Ινστιτούτου Κουρτσάτοφ: διαθέτει αυτόματη διεθνή γραμμή (που δεν 

περνά δηλαδή από τηλεφωνικό κέντρο με χειριστή), στην οποία μπορεί 

να συνδέσει το σύστημά του, που από κάποιους αποκαλούνταν ειρωνικά 

«παράθυρο στην Ευρώπη», μια αναφορά στην έκφραση που είχε 

χρησιμοποιήσει ο Μέγας Πέτρος για την Αγία Πετρούπολη. 

Η συσκευή ήταν αδιανόητα αργή για τα σημερινά δεδομένα: όλοι οι 

χρήστες του Relkom συνδέονταν με τον εξωτερικό κόσμο μέσω ενός 

μόνο υπολογιστή συνδεδεμένου με ένα μόντεμ ταχύτητας 9600 

bits/δευτερόλεπτο (9,6 K) – δηλαδή πενήντα έξι φορές πιο αργού από 

την πιο υποτυπώδη σύγχρονη σύνδεση A.D.S.L. (512 K). Ωστόσο, 

παρά (ή εξαιτίας) αυτών των πολύ ακατέργαστων ιδιαίτερων 

χαρακτηριστικών, το Relkom επέτρεψε την εμφάνιση της πρώτης 

ιντερνετικής κοινότητας στη χώρα. 

Εκείνη την εποχή, η τιμή ενός προσωπικού υπολογιστή μπορούσε να 

είναι έως και δώδεκα φορές μεγαλύτερη του μέσου μισθού [6]. Επίσης, 

η αρχική κοινότητα του ρωσόφωνου Ιστού αποτελούνταν σχεδόν 

αποκλειστικά από νέους μηχανικούς, που είχαν πρόσβαση στο δίκτυο 

μέσα από τον χώρο εργασίας τους – συχνά Ερευνητικά Ινστιτούτα ή 

Εργαστήρια, των οποίων το στρατηγικό ενδιαφέρον δικαιολογούσε την 

εγκατάσταση ενός δικτυωμένου τερματικού. Ετσι, κατά παράδοξο 

τρόπο, μέσα σε θύλακες ελεγχόμενους από τις υπηρεσίες ασφαλείας, η 

μικρή ομάδα πληροφορικάριων συνομιλεί εντελώς ελεύθερα σε 

φόρουμ με διευθύνσεις με υποβλητικά ονόματα: talk.politics.soviet, 

soc.culture.soviet… Οι χρήστες του Relkom συμμετέχουν, σε 

πραγματικό χρόνο, σε παθιασμένες συζητήσεις σχετικά με την 

αποσύνθεση της Σοβιετικής Ενωσης. Οι απόψεις που αντάλλαξαν τότε 

βρίσκονται ακόμη και σήμερα σε μια κρυφή γωνιά του δικτύου Usenet, 

ενός πρωτοκόλλου που έχει πέσει σε αχρησία και θεωρείται πλέον 

μέρος του Deep Web («Βαθέως Ιστού»). 

Η μικρή κοινότητα του Relkom δεν περιορίζεται μόνο να συζητά τα 

γεγονότα: συμμετέχει ενεργά σε αυτά κατά τη διάρκεια του 

αποτυχημένου πραξικοπήματος του Αυγούστου του 1991, όταν 

ορθόδοξοι κομμουνιστές, πολιτικοί και στρατιωτικοί, προσπαθούν να 

καταλάβουν την εξουσία και να θέσουν τέλος στην μεταρρυθμίσεις του 

Μιχαήλ Γκορμπατσόφ. Οι πραξικοπηματίες παρουσιάζουν τον Γενικό 

Γραμματέα, που βρίσκεται σε ταξίδι στην Κριμαία, ως άρρωστο και τον 

θέτουν σε κατ’ οίκον περιορισμό. Οσο για τον Μπόρις Γιέλτσιν, 

Πρόεδρο εκείνη την εποχή της Σοβιετικής Δημοκρατίας της Ρωσίας, 

κλείνεται στον «Λευκό Οίκο», όπου βρίσκεται η έδρα της Ανω Βουλής 

της Ρωσίας. Με την υποστήριξη ενός τμήματος της K.G.B., οι 

πραξικοπηματίες φιμώνουν την πληροφόρηση προκειμένου να 

καθυστερήσουν τις αντιδράσεις της δυτικής κοινής γνώμης και του 

σοβιετικού πληθυσμού. Κόβουν τις διεθνείς τηλεφωνικές γραμμές και 

αντικαθιστούν τις τηλεοπτικές και ραδιοφωνικές εκπομπές με όπερες 

που παίζονται ξανά και ξανά, διακοπτόμενες μόνο από λακωνικά 

ανακοινωθέντα εκ μέρους των πρωτεργατών του πραξικοπήματος. 

Ωστόσο, οι πράκτορες της K.G.B. έχουν ξεχάσει να κόψουν την 

αυτόματη γραμμή του Σολντάτοφ – αναμφίβολα επειδή δεν 

φαντάζονταν ότι μια γραμμή προσβάσιμη μέσω του Ινστιτούτου 

Πυρηνικών Ερευνών θα μπορούσε να μεταβιβάσει ανατρεπτικές 

πληροφορίες. 

Από εκείνη τη στιγμή, το Relkom γίνεται ένα από τα ελάχιστα κανάλια 

συζήτησης και ενημέρωσης σε πραγματικό χρόνο σχετικά με την 

κατάσταση. Δημοσιογράφοι και ακαδημαϊκοί από τη Δύση, ανήσυχοι 

για την κατάσταση στη Μόσχα, σπεύδουν να μπουν σε σοβιετικά 

φόρουμ. Οι χρήστες τούς διηγούνται όσα βλέπουν από το παράθυρό 

τους ή ακόμη μεταδίδουν στο εξωτερικό και τις επαρχίες τις 

ανακοινώσεις που συντάσσει ο Γιέλτσιν, περικυκλωμένος από ειδικές 

δυνάμεις έτοιμες να εισβάλλουν στο κτίριο. Ετσι, κατά τη διάρκεια των 

τριών ημερών του πραξικοπήματος, το υπερφορτωμένο δίκτυο γίνεται 

το πεδίο της πρώτης ψηφιακής εξέγερσης στην ιστορία. Οι σοβιετικοί 

χρήστες του Relkom γνωρίζουν τους κινδύνους που διατρέχουν: 

«Μεταδίδουμε τόσες πληροφορίες που αρκούν για να μας στείλουν στη 

φυλακή για το υπόλοιπο της ζωής μας», γράφει ένας από αυτούς σε 

έναν δυτικό δημοσιογράφο [7]. 

Η εμπειρία του Relkom καθόρισε πολλές μελλοντικές εξελίξεις, ιδίως 

την οργάνωση της υποδομής του Runet. Εγκατεστημένη στα προάστια 

της Μόσχας, σε ένα κτίριο του Ινστιτούτου Πυρηνικών Ερευνών 

γνωστό με την ονομασία M9, η συσκευή Kremvax, που επέτρεπε 

στους χρήστες να συνδεθούν με ξένους διακομιστές δικτύου, αρχικά 

περιοριζόταν στον περίφημο υπολογιστή και το μόντεμ του, με τα δύο 

μηχανήματα τοποθετημένα σε μια απόμερη γωνιά του κτιρίου. Μετά 

το τέλος της Σοβιετικής Ενωσης, καθώς ο αριθμός των χρηστών 

αυξάνεται, ο εξοπλισμός επεκτείνεται. Οι διακομιστές γεμίζουν σύντομα 

όλο το δωμάτιο όπου βρίσκεται το Kremvax, αργότερα όλον τον όροφο 

και τέλος ολόκληρο το κτίριο. Σήμερα, το M9 αποτελεί το νευραλγικό 

κέντρο του ρωσόφωνου Ιστού: σχεδόν όλες οι συνδέσεις από τη Ρωσία 

ή την Κεντρική Ασία διέρχονται από αυτό το κτίριο υψίστης ασφαλείας. 

Το Relkom επέτρεψε επίσης την εμφάνιση της πρώτης γενιάς 

διαδικτυακών επιχειρηματιών. Ο μελλοντικός ιδρυτής και επικεφαλής 

του Yandex, Αρκάδι Βολόζ, ανακαλύπτει το δίκτυο τον Αύγουστο του 

1991, όταν, αγωνιώντας να μάθει νέα από τους συγγενείς του, ψάχνει 

πώς θα παρακάμψει τη φίμωση της πληροφόρησης. Τότε χρησιμοποιεί 

για πρώτη φορά το σύστημα επικοινωνίας, μέσω ηλεκτρονικού 

υπολογιστή, πάνω στο οποίο θα κτίσει την αυτοκρατορία του. 

Το 1993, καθώς ο όγκος των πληροφοριών που διέρχονται από το 

Διαδίκτυο αρχίζει να αυξάνεται, ο Βολόζ δημιουργεί το Yandex (από το 

yet another index, «ακόμη ένα ευρετήριο»). Αυτή η υπηρεσία εύρεσης 

περιεχομένου γίνεται δημοφιλής, σε βάρος των λύσεων που 

προέρχονται από τη Δύση, οι οποίες δεν καταφέρνουν να επιβληθούν 

στην εγχώρια αγορά. Η Δύση γνωρίζει εκείνη την εποχή την πρώτη 

επανάσταση του Διαδικτύου: μηχανές αναζήτησης όπως η Lycos ή το 

Yahoo κυριεύουν τον Παγκόσμιο Ιστό, δυσκολεύονται όμως να 

εδραιωθούν στη Ρωσία. 

Οι λόγοι που εξηγούν την εξέλιξη αυτή είναι αρκετοί. Ο μετασοβιετικός 

χώρος, και ειδικότερα η Ρωσία, διατηρούσε το στίγμα δεκαετιών 

απομόνωσης και ελέγχου των πληροφοριών. Η καλωδιακή υποδομή 

που τον συνέδεε με την Ευρώπη και τις Η.Π.Α. παρέμενε ανεπαρκής 

και κακής ποιότητας, κάτι που περιόριζε την ανάπτυξη των 

φιλοξενούμενων στη Δύση υπηρεσιών. Συνεπώς, σε πολλούς τομείς, οι 

Ρώσοι αναγκάσθηκαν να αναπτύξουν τις δικές τους υπηρεσίες. Ετσι 

προκύπτει και η δημιουργία του Yandex, αλλά και πολλών άλλων 

λιγότερο γνωστών ιστοχώρων. 

Στη δεκαετία του 1990, οι αδυναμίες της ψηφιακής υποδομής 

προέρχονται επιπλέον από την απροθυμία ξένων επενδυτών να 

εγκατασταθούν στη Ρωσία. Το νομικό σύστημα της χώρας συνεχίζει 

να είναι αναξιόπιστο, η οικονομία της ασταθής. Οι γίγαντες της Σίλικον 

Βάλεϊ  γυρίζουν  την  πλάτη  τους  στη  χώρα  και  έτσι  αφήνουν  το 

πεδίο ελεύθερο στις τοπικές πρωτοβουλίες. Επίσης, η αγορά της 

διαδικτυακής πρόσβασης αρχικά διαμοιράζεται μεταξύ ορισμένων 

εθνικών τηλεπικοινωνιακών γιγάντων και μιας ατέλειωτης σειράς 

περιφερειακών δομών – και μάλιστα δημοτικών. Ακόμη και σήμερα, 

υπάρχουν περισσότεροι από δεκατρείς χιλιάδες πάροχοι υπηρεσιών 

Ιντερνετ, τη στιγμή που στη Γαλλία περιορίζονται σε μια δεκάδα: 

πολλές πόλεις διαθέτουν όχι μόνο τις δικές τους τοπικές εταιρείες, αλλά 

και δημοτικά ενδοδίκτυα (intranet), με ιστοσελίδες και περιεχόμενο που 

διατίθενται αποκλειστικά εντός των οικισμών. 

Παρά  την  κρίση  και  την  παλαιότητα  των  υποδομών  της,  η  Ρωσία 

δεν έχασε την έκρηξη του Διαδικτύου που συνέβη στα τέλη της 

δεκαετίας  του  1990.  Εντούτοις,  αυτή  έλαβε  χώρα  στο  περιθώριο 

του  παγκοσμιοποιημένου  Ιστού,  κάτι  που  επέτεινε  ορισμένες 

εθνικές ιδιαιτερότητες όσον αφορά τις δικτυακές πρακτικές. Ετσι, η 

δηλητηριώδης φήμη των Ρώσων στον κόσμο των διαδικτυακών 

παιχνιδιών χρονολογείται από εκείνη την εποχή: αναγκασμένοι να 

παίζουν στους δικούς τους διακομιστές, λόγω ευρυζωνικών 

περιορισμών, οι Ρώσοι ανέπτυξαν συγκεκριμένους κώδικες 

συμπεριφοράς και έκφρασης που τους διαφοροποιούν ακόμη και 

σήμερα  από  τους  άλλους  παίκτες. 

Σ’ αυτήν την υπόθεση, παίζει ρόλο και η επιστημονική κουλτούρα. Καθ’ 

όλη τη διάρκεια του Ψυχρού Πολέμου, η κυριαρχία του σοβιετικού 

στρατιωτικού - βιομηχανικού συμπλέγματος – σε αριθμό εργαζομένων, 

μηχανικών και στελεχών – και η ενίσχυση της τεχνικής κατάρτισης 

προετοίμασαν ένα σημαντικό μέρος του πληθυσμού για τη γρήγορη 

αφομοίωση της Πληροφορικής. Κατά τη σοβιετική εποχή, τα επαρχιακά 

τεχνικά ινστιτούτα, που παρείχαν σύντομα προγράμματα κατάρτισης, 

απολάμβαναν μεγάλη δημοτικότητα και έτσι πολλοί πολίτες διέθεταν  

τα απαραίτητα προσόντα για τη χρήση σύνθετων λειτουργικών 

συστημάτων. 

Στα τέλη της δεκαετίας του 1990, η ρωσική κοινωνία, ως σύνολο 

καλύτερα εκπαιδευμένη στον πληροφορική από όσο οι πληθυσμοί της 

Δύσης, γνωρίζει μια μαζική ανασφάλεια που θα αποτελέσει γόνιμο 

έδαφος για μια άλλη εθνική ψηφιακή ειδικότητα: το κυβερνοέγκλημα. 

Για πολλούς ερασιτέχνες ή επαγγελματίες πληροφορικάριους που 

αρνούνται να μεταναστεύσουν στην Ευρώπη ή στις Η.Π.Α. 

προκειμένου να εξασφαλίσουν αξιοπρεπή εισοδήματα, η ηλεκτρονική 

υποκλοπή τραπεζικών καρτών αποτελεί ένα σχεδόν ακαταμάχητο μέσο 

πλουτισμού. Γύρω από αυτές τις δραστηριότητες οργανώνονται και 

αναπτύσσονται διάφορες μαφίες. Το 60% των κυβερνοεγκλημάτων 

που διαπράχθηκαν παγκοσμίως στις αρχές της δεκαετίας του 2000 

αποδόθηκαν στο Russian Business Network («Ρωσικό Επιχειρηματικό 

Δίκτυο»), μια διαδικτυακή εγκληματική οργάνωση που λειτουργεί ως 

πάροχος διαδικτυακής πρόσβασης [8]. Επίσης, πολλοί από τους χάκερ 

που εμπλέκονται σε κυβερνοεπιθέσεις στις Ηνωμένες Πολιτείες (ιδίως 

σε εκείνη κατά της Εθνικής Επιτροπής των Δημοκρατικών το 2016) και 

στην Ευρώπη, ενδεχομένως να προέρχονται από αυτούς τους κύκλους. 

Στις αρχές της δεκαετίας του 2000, το Runet εισέρχεται σε μια νέα 

φάση. Τα έσοδα από τους ενεργειακούς πόρους δημιουργούν ένα 

ευνοϊκό περιβάλλον για επενδύσεις και εγκαινιάζουν μια μακρά 

περίοδο ανάπτυξης. Η χώρα εισέρχεται ισότιμα στη δεύτερη 

διαδικτυακή επανάσταση (ή Web 2.0), που χαρακτηρίζεται από την 

έκρηξη των μέσων κοινωνικής δικτύωσης και την ανάδυση των 

αλγοριθμικών μηχανών αναζήτησης όπως η Google. Το πρόβλημα της 

έλλειψης καλωδίων σύνδεσης της Ρωσίας με τον υπόλοιπο κόσμο 

ρυθμίζεται οριστικά το 2005, με την εγκαινίαση ενός κεντρικού κορμού 

οπτικών ινών ζωτικής σημασίας για την ανάπτυξη του ρωσικού 

Διαδικτύου. Αυτό το καλώδιο, γνωστό ως Trans-Europe-Asia (T.E.A.), 

συνδέει το Λονδίνο με το Χονγκ Κονγκ, ακολουθώντας τη διαδρομή του 

Υπερσιβηρικού Σιδηρόδρομου και στη συνέχεια του Υπερμαντζουριακού 

Σιδηρόδρομου. Ετσι, η Ρωσία μετατρέπεται από ψηφιακή περιφέρεια 

σε κεντρικό εξάρτημα του μηχανισμού ανταλλαγής δεδομένων μεταξύ 

Ευρώπης και Ασίας. 

Ωστόσο, ο ανταγωνισμός από τη Δύση δεν έχει επικρατήσει απέναντι 

στις εγχώριες υπηρεσίες που δημιουργήθηκαν κατά τη δεκαετία του 

1990 και στις αρχές της δεκαετίας του 2000. Μάλλον το αντίθετο έχει 

συμβεί. Η παγκόσμια ανάπτυξη του Facebook συμβαδίζει με την 

ανάπτυξη του VKontakte. Και η Yandex ακόμη διατηρεί στη Ρωσία 

μεγάλο προβάδισμα έναντι της Google: ενώ οι αλγόριθμοι της μηχανής 

αναζήτησης του Βολόζ σχεδιάσθηκαν εξαρχής πάνω στη ρωσική 

γλώσσα, οι αλγόριθμοι του αμερικανικού γίγαντα για μεγάλο χρονικό 

διάστημα δεν μπορούσαν να διακρίνουν τις διαφορετικές πτώσεις των 

ρωσικών… 

Μετά από μια περίοδο ανοίγματος και έντονης συνεργασίας με τις 

δυτικές εταιρείες υπό την Προεδρία του Ντιμίτρι Μεντβέντεφ (2008-2012), 

η χώρα γνώρισε μια ένταση στις σχέσεις της με τη Δύση. Οι 

ιδιαιτερότητες του Runet έκτοτε έγιναν εργαλείο στην υπηρεσία της 

διεθνούς πολιτικής του Κρεμλίνου, το οποίο έχει μετατρέψει τον ψηφιακό 

χώρο σε τόπο προβολής των φιλοδοξιών του για περισσότερη διεθνή 

ισχύ. Και σε αυτό το πεδίο, η Ρωσία δεν στερείται συγκριτικών 

πλεονεκτημάτων. 
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Από το Γραφείο Τύπου του Υπουργείου Υγείας εκδόθηκε στις 

30.01.2018 Δελτίο Τύπου με τίτλο: Σύνοδος των «χωρών της 

Βαλέτα»: Ενισχύεται η διαπραγματευτική δύναμη των μεμονωμένων 

χωρών έναντι των ισχυρών επιχειρησιακών συμφερόντων. Το 

πλήρες κείμενο του Δελτίου Τύπου έχει ως ακολούθως: 

Με θέμα την ανανέωση της πολιτικής συμφωνίας για διακρατική 

συνεργασία στο χώρο του φαρμάκου, αλλά και την τεχνική 

προετοιμασία των επόμενων βημάτων, έτσι ώστε να γίνει κοινή 

αξιολόγηση και διαπραγμάτευση στις τιμές των νέων φαρμάκων 

που έρχονται τώρα στην Ευρώπη, πραγματοποιήθηκε στις 

30.01.2018 στη Μαδρίτη, η σύνοδος των 8 χωρών της «Διακήρυξης 

της Βαλέτα».  

Στη Σύνοδο πήρε μέρος ο Υπουργός Υγείας κ. Ανδρέας Ξανθός και 

οι εμπειρογνώμονες που εκπροσωπούν τη χώρα στην Τεχνική 

Επιτροπή της Βαλέτα.  

Στη συμμαχία των χωρών (Ισπανία, Ιταλία, Ελλάδα, Πορτογαλία, 

Κύπρος, Μάλτα, Ιρλανδία, Ρουμανία) προστέθηκε ως νέο μέλος η 

Σλοβενία, η οποία και συνυπέγραψε τη «Διακήρυξη της Βαλέτα», 

αλλά και η Κροατία με το status του «παρατηρητή», ενώ σημαντική 

εξέλιξη αποτελεί η εκδήλωση ενδιαφέροντος για πρώτη φορά από τη 

Γαλλία να παρακολουθήσει τις εργασίες της Τεχνικής Επιτροπής. 

Ετσι, δημιουργείται μια νέα δυναμική, η οποία ενισχύει τη 

διαπραγματευτική δύναμη των μεμονωμένων χωρών έναντι των 

ισχυρών επιχειρηματικών συμφερόντων της φαρμακοβιομηχανίας. 

Η συζήτηση σ’ αυτήν τη φάση εστιάζεται στην οριστικοποίηση των 

βημάτων για την οργάνωση της συλλογικής διαπραγμάτευσης 

προσιτών τιμών αποζημίωσης σε καινοτόμα φάρμακα (ογκολογικά, 

«ορφανά», βιολογικοί παράγοντες) που έχουν εγκριθεί από τον 

Ε.Μ.Α. αλλά δεν έχουν ακόμα κυκλοφορήσει και δεν έχουν 

τιμολογηθεί σε εθνικό επίπεδο. Το κρίσιμο ζήτημα είναι η κατάλληλη 

πολιτική - τεχνική - νομική προετοιμασία για την επικύρωση από 

τα κράτη - μέλη των συμφωνιών που θα επιτευχθούν μέσω των 

κοινών  διαπραγματεύσεων.  

Στην εισήγησή του ο Υπουργός Υγείας κ. Ανδρέας Ξανθός ανέφερε: 

«Αγαπητοί συνάδελφοι, Αξιότιμα μέλη της Τεχνικής Επιτροπής, θα 

ήθελα να ευχαριστήσω την Ισπανίδα Υπουργό Υγείας για την 

πρωτοβουλία της να συμμετέχουμε στις εργασίες της Τεχνικής 

Επιτροπής της Βαλέτα και να ανανεώσουμε τις πολιτικές μας 

δεσμεύσεις αναφορικά με αυτήν την κρίσιμη συνέργεια στην 

πολιτική του φαρμάκου. Η συνεργασία μας, βασισμένη στις αξίες 

της καθολικής και ισότιμης φαρμακευτικής κάλυψης των ασθενών 

μας,  έχει  ως  στόχο  την  ανταλλαγή  τεχνογνωσίας  και,  κυρίως, 

την ενίσχυση της διαπραγματευτικής μας ισχύος, η οποία θα 

διασφαλίσει την πρόσβαση των ασθενών μας στη φαρμακευτική 

καινοτομία και παράλληλα τη σταθερότητα, την αποτελεσματικότητα 

και  τη  βιωσιμότητα  των  συστημάτων  υγείας  των  χωρών  μας. 

Αυτό το πρωτόγνωρο εγχείρημα, κατάφερε σε σχετικά σύντομο 

διάστημα:  

1. Να εγκαινιάσει μια πολυμερή διακρατική συμμαχία που γρήγορα 

ξεπέρασε τα γεωγραφικά όρια του Ευρωπαϊκού Νότου και συνεχίζει 

να διευρύνεται με νέα μέλη. Σήμερα είχαμε τη χαρά να 

καλωσορίσουμε στην κοινή μας προσπάθεια τη Σλοβενία.  

2. Να προχωρά σταθερά, με συγκεκριμένα βήματα, εμβαθύνοντας 

και διευρύνοντας διαρκώς την ατζέντα των συζητήσεων σε τεχνικό 

επίπεδο, ενισχύοντας τη συλλογικότητα και την ισότιμη συμβολή 

όλων των χωρών με στόχο την καλύτερη δυνατή προετοιμασία 

της από κοινού αξιολόγησης και διαπραγμάτευσης προσιτών 

τιμών αποζημίωσης σε καινοτόμα φάρμακα με τεκμηριωμένη 

θεραπευτική  αξία.  

3. Να γίνει αντιληπτό σε όλους ότι πρόκειται για μια σοβαρή, 

ρεαλιστική και υπολογίσιμη πρωτοβουλία που φιλοδοξεί να 

αλλάξει το τοπίο στο χώρο του φαρμάκου, ενδυναμώνοντας τη 

θέση των εθνικών κρατών και την πλευρά των ασθενών στη 

σχέση τους με τις πολυεθνικές φαρμακευτικές εταιρείες. Για 1η 

ίσως φορά προωθείται έμπρακτα, και όχι μόνο σε επίπεδο 

διακηρύξεων, η οργανωμένη πολιτική απαίτηση μιας ομάδας 

ευρωπαϊκών χωρών για «κοινωνικά δίκαιες» και βιώσιμες τιμές 

στα  Φάρμακα  Υψηλού  Κόστους  (Φ.Υ.Κ.).  

Τώρα, λοιπόν, είναι η ώρα της πράξης. Για να υπάρξει μετρήσιμο 

και αμοιβαία επωφελές αποτέλεσμα των προσπαθειών μας, 

οφείλουμε να εντατικοποιήσουμε τη συνεργασία μας σε τεχνικό 

και πολιτικό επίπεδο, να δεσμευθούμε πολιτικά στο μέγιστο 

δυνατό βαθμό όχι μόνο για τη συνέχιση του εγχειρήματος, αλλά 

και για τη διαφανή και συλλογική διαχείριση των προβλημάτων ή 

των εμποδίων που θα εμφανισθούν στην πορεία.  

Είναι  προφανής  η  ανάγκη  να  προετοιμασθούμε  εγκαίρως  για 

τον τρόπο επικύρωσης και τη νομική ισχύ των συμφωνιών που 

θα έχουν προκύψει μετά από διακρατική διαπραγμάτευση. 

Καταθέτουμε την ιδέα της διεύρυνσης της Τεχνικής Επιτροπής με 

εξειδικευμένους νομικούς από κάθε χώρα που θα “θωρακίσουν” 

το πλαίσιο της έγκρισης και υλοποίησης των συμφωνιών σε 

εθνικό  επίπεδο.  

Η “Συμμαχία της Βαλέτα” θα έχει πετύχει τον ιδρυτικό της σκοπό, αν 

καταφέρει να διασφαλίσει με καλύτερους όρους το κοινωνικό 

δικαίωμα της ευχερούς πρόσβασης όλων των ασθενών στα 

αναγκαία φάρμακα, συμβάλλοντας καθοριστικά στην καθολικότητα 

και στην ισότητα στην Υγεία και στην υγειονομική ασφάλεια των 

κοινωνιών. Για τη δική μας χώρα, είμαι σίγουρος και για τις δικές 

σας, το πολιτικό «μήνυμα» είναι σαφές:  

• Δεν έχουμε άλλα περιθώρια καθυστερήσεων – είναι ζωτική 

ανάγκη αυτή η σύνοδος να καταλήξει σε συγκεκριμένο και 

δεσμευτικό  οδικό  χάρτη.  

• Η κατάληξη της διαπραγμάτευσης της Τεχνικής Επιτροπής της 

Βάλετα θα είναι η τελική συμφωνία για τις τιμές αποζημίωσης 

που  θα  ισχύουν  σε  όλες  τις  χώρες - μέλη  της  συμμαχίας.  

• Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή οφείλει να στηρίξει με βάση το ενωσιακό 

δίκαιο αυτή την εθελοντική συνεργασία, άν πραγματικά θέλουμε 

να μιλάμε για ενιαία Ευρώπη των πολιτών και των κοινωνικών 

δικαιωμάτων. 

• Η φαρμακοβιομηχανία πρέπει να καταλάβει ότι ο δρόμος της 

διαπραγμάτευσης αποδεκτών τιμών αποζημίωσης σε εθνικό και 

διεθνές επίπεδο, είναι δρόμος χωρίς επιστροφή, αλλά και ευκαιρία 

γρήγορης και εγγυημένης πρόσβασης της φαρμακευτικής 

καινοτομίας σε μεγάλες αγορές». 
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Σε Δελτίο Τύπου που εκδόθηκε στις 

02.02.2018 από το Πανεπιστημιακό Γενικό 

Νοσοκομείο Εβρου (Π.Γ.Ν.Ε.) και φέρει την  

υπογραφή του Διοικητή Δρ. Δ. Αδαμίδη, 

γίνεται αναφορά σε πρόσφατη ανακοίνωση 

της Πανελλήνιας Ομοσπονδίας Εργαζόμενων 

Δημόσιων Νοσηκομείων (Π.Ο.Ε.ΔΗ.Ν.) και 

δίδονται αναλυτικές πληροφορίες για τη 

λειτουργία του Τμήματος Ακτινοθεραπείας 

του Π.Γ.Ν.Α., καθώς και την τύχη του παλιού 

γραμμικού επιταχυντή.  

Το πλήρες κείμενο του Δελτίου Τύπου έχει 

ως ακολούθως:  

Είναι σαφές ότι οι παντός επιστητού κύριοι 

της Π.Ο.Ε.ΔΗ.Ν. (άλλοτε λοιμοξιωλόγοι της 

δήθεν χολέρας, άλλοτε ειδικοί επί των 

εμβολίων ιλαράς, άλλοτε ακτινοθεραπευ-

τές) ενοχλούνται σφόδρα που το Πανεπι-

στημιακό Νοσοκομείο Εβρου κατόρθωσε 

αυτό που επί σειρά ετών επί προηγουμένων 

Διοικήσεων και Υπουργών εμφανιζόταν 

αδύνατο: 

1) Να τετραπλασιάσει τον αριθμό των 

Ακτινοθεραπευτών που από 1 έγιναν 4 

(προσλήφθηκαν 2 Επιμελητές Ε.Σ.Υ. και 1 

μέλος Δ.Ε.Π.), 

2) Να διπλασιάσει τους Ακτινοθεραπευτές 

που από 2 έγιναν 4 (προσλήφθηκαν 2 μέσω 

Α.Σ.Ε.Π.), 

3) Να διπλασιάσει τους Τεχνολόγους 

Ακτινολογίας από 2 έγιναν 4, 

4) Να εκπληρώσει μέσα σε 1 χρόνο όλα τα 

προααπαιτούμενα και να εγκαταστήσει το 

πιο σύγχρονο γραμμικό επιταχυντή στο 

Νοσοκομείο μας. 

Δεν μπορούν να το χωνέψουν πως το 

κατόρθωσε ο «ανίκανος» κατ’ αυτούς 

Διοικητής και Υπουργός, έτσι ξαναμασάνε 

τα ίδια ψεύδη όπως τον περασμένο 

Αύγουστο (τα οποία απάντησε τόσο η 

Ακτινοθεραπευτική Εταιρεία, όσο και ο 

Καθηγητής κ. Μιχάλης Κουκουράκης, όσο 

και η Διοίκηση του Π.Γ.Ν.Ε.), ότι δήθεν 

πετάχθηκε ή αγνοείται ο παλιός γραμμικός 

επιταχυντής.  

Να τους θυμίσουμε μόνο το παλιό 

μηχάνημα λόγω συνεχών προβλημάτων και 

επισκευών λειτουργούσε 8 μήνες το χρόνο, 

χωρίς να προσφέρει το θεραπευτικό 

αποτέλεσμα που επιβάλει η σύγχρονη 

επιστήμη. Η δαπάνη συνεχών επισκευών 

του ήταν δυσανάλογη με το όφελος που 

προσέφερε και έτσι μετά από την 

προτροπή   της   επιβλέπουσας   το   όλο 

έργο επιστημονικής εταιρείας («Ελληνική 

Ακτινοθεραπευτική Ογκολογική Εταιρεία») 

αποφασίσθηκε η αποσυναρμολόγησή του 

και η διάθεση των εξαρτημάτων του ως 

ανταλλακτικών στα νοσοκομεία Θεαγένειο 

και Ρίο που έχουν παρόμοιο μηχάνημα.  

Είναι βέβαιο ότι άν κρατούσαμε το παλιό 

μηχάνημα οι ίδιοι κύριοι θα μας 

εγκαλούσαν για περιττή δαπάνη και για μη 

σύγχρονη θεραπεία των ογκολογικών 

ασθενών.  

Το Δ.Σ. του Νοσοκομείου, έχοντας 

εξοικονομήσει χρήματα από την άσκοπη 

συντήρηση ενός μηχανήματος που 

ξεπέρασε την ημερομηνία λήξεώς του, 

αποφάσισε:  

α) την έναρξη και απογευματινής 

λειτουργίας του γραμμικού επιταχυντή, 

ώστε να εξυπηρετούνται περισσότεροι 

ασθενείς  

β) την ένταξη σε Ε.Σ.Π.Α. της προμήθειας 

2ου σύγχρονου γραμμικού επιταχυντή.  

Δεν μένουμε μόνο σε ότι κατορθώσαμε, 

αλλά προχωράμε με σχέδιο και οργάνωση!  
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ΝΕΑ ΕΥΡΩΠΑΪΚΗ ΠΟΛΙΤΙΚΗ 
ΓΙΑ ΤΙΣ ΠΡΟΣΦΥΓΙΚΕΣ ΡΟΕΣ 
χχχχχχχΨΨΨΨΨχχχχχχχχχχφφφφφφφφφφφφφφφφφφφφφχχχχχχχχ 

Από την κατάσταση που αφορούσε την προσφυγική κρίση προ δύο ετών πολλά έχουν 

αλλάξει. Η γερμανική γραφειοκρατία έχει ενεργοποιήσει όλους της τους μηχανισμούς, 

ούτως ώστε να διευθετήσει τα θέματα των αιτούντων άσυλο και να διευκολύνει την 

ενσωμάτωση πολλών προσφύγων. Από περίπου 700.000 αιτήσεις ασύλου το 2016 

απορρίφθηκαν σχεδόν 300.000, ενώ τα άτομα των οποίων οι αιτήσεις απορρίφθηκαν 

περιμένουν την επιστροφή τους στις χώρες προέλευσής τους. 

Η Ελλάδα, πρώτη "στάση" εντός της Ευρωπαϊκής Ενωσης για πρόσφυγες από τη 

Μέση Ανατολή, κλείνει τα πρώτα κέντρα υποδοχής προσφύγων, έχει όμως παράσχει 

σε περίπου 50.000 άτομα άσυλο. Ακόμη και η Ιταλία, το πρώτο "λιμάνι" της Ε.Ε. για 

μετανάστες προερχόμενους από την Αφρική, βιώνει τώρα μία υποχώρηση στον 

αριθμό των αιτήσεων ασύλου.  

Πριν την προσφυγική συμφωνία Ε.Ε.- Τουρκίας, τον Μάρτιο του 2016, η τουρκική 

κυβέρνηση ενθάρρυνε ακόμη ενεργά πρόσφυγες και μετανάστες να συνεχίσουν το 

δρόμο τους προς την Ευρώπη. Τώρα ενσωματώνει πρόσφυγες στην τουρκική 

κοινωνία.  

Ως εκ τούτου, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή ανακοίνωσε αυτόν τον μήνα ότι θα διαθέσει 

στην Τουρκία επιπλέον οικονομική βοήθεια ύψους 700 εκατομμυρίων ευρώ. Αλλά και 

στο Βόρειο Ιράκ (ιρακινό Κουρδιστάν) η κατάσταση βελτιώνεται σταθερά. Παρά τη 

σχετική βελτίωση, πάντως, ο Λίβανος, κυρίως, αποτελεί εξαίρεση. Παρότι εκεί ζουν 

μόλις τέσσερα εκατομμύρια άνθρωποι, υπάρχουν επιπλέον περισσότεροι από 

ενάμιση εκατομμύριο Σύροι πρόσφυγες. 

Τί πρέπει λοιπόν να κάνει τώρα η πολιτική; Η γειτονική Ιορδανία έχει ίσως να επιδείξει 

ένα μοντέλο που θα μπορούσε να αποτελέσει πρότυπο. Χάρη στις κοινές 

προσπάθειες της διεθνούς κοινότητας και στα κονδύλια της Ε.Ε. υπάρχουν πολλά 

προγράμματα που ενθαρρύνουν επενδύσεις, που προωθούν τις προσλήψεις 

προσφύγων από ιδιωτικές επιχειρήσεις και που δημιουργούν ειδικές οικονομικές 

ζώνες. Είναι ακόμη πολύ νωρίς για να αξιολογηθεί τελεσίδικα η επιτυχία αυτών των 

μέτρων, ωστόσο πρόκειται για μέτρα πολλά υποσχόμενα. 

Αλλά και η Ευρώπη θα πρέπει απ’ την πλευρά της να κάνει περισσότερα από το να 

διαθέτει οικονομικούς πόρους. Η αποτυχία των ευρωπαϊκών κυβερνήσεων στη 

διαχείριση του ξαφνικού ερχομού μεγάλου αριθμού προσφύγων το 2015 πυροδότησε 

τον λαϊκισμό και την έλλειψη ανεκτικότητας σε άλλοτε ανοικτές κοινωνίες. Ισχύει ότι 

αιτία αυτής της αποτυχίας ήταν και εν μέρει υπαρκτοί περιορισμοί, ειδικά στα 

συστήματα υγείας και εκπαίδευσης. Ομως, ευθύνες υπήρχαν και για την κακή 

προετοιμασία, την απουσία συντονισμού και τις ανεπαρκείς επενδύσεις. 

Φυσικά και εξαρτώνται πολλά από τη Γερμανία. Η νέα γερμανική κυβέρνηση θα 

πρέπει να αντιληφθεί ότι η ανάληψη ηγετικού ρόλου της Γερμανίας στην Ευρώπη και 

στη διεθνή σκηνή στο θέμα της διαχείρισης του μεταναστευτικού ζητήματος είναι 

αναγκαία. 
 

* Αρθρο γνώμης του Δρ. Εριξ Μπεργκλόφ, Διευθυντή του Ινστιτούτου Διεθνών Θεμάτων του 

London School of Economics, που φιλοξενήθηκε στην γερμανική εφημερίδα Handelsblatt 

και αναρτήθηκε μεταφρασμένο στα ελληνικά στην ιστοσελίδα του Αθηναϊκού - Μακεδονικού 

Πρακτορείου Ειδήσεων (Α.Π.Ε. - Μ.Π.Ε.) http://www.amna.gr/home/article/223303/ 
 

 
 

ΕΥΝΟΟΥΝΤΑΙ: ΕΡΓΑΣΙΑ, ΥΓΕΙΑ, ΚΑΡΙΕΡΑ 

ΓΙΑ ΤΟΥΣ «ΚΑΡΚΙΝΟΥΣ» ΣΤΙΣ 02.02.2018 

ΣΥΜΦΩΝΑ ΜΕ ΠΡΟΒΛΕΨΕΙΣ ΤΩΝ ΖΩΔΙΩΝ 

ΠΟΥ ΔΗΜΟΣΙΕΥΕΙ ΕΓΚΥΡΗ ΙΣΤΟΣΕΛΙΔΑ  
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Σύμφωνα με ανάρτηση έγκυρης ιστοσελίδας, στην οποία γράφει τις προβλέψεις για τα 

ζώδια ο κ. Κωνσταντίνος Παππάς (Ph.D., Πρόεδρος του Κέντρου «Παραψυχολογίας 

και Μεταφυσικής»), εργασία και υγεία ευνοούνται, ειδικά για τους «Καρκίνους», την 

Παρασκευή 02.02.2018.  

Η σχετική ανάρτηση αναφέρεται αρχικά στη συνολική κατάσταση του ζωδιακού 

κύκλου  για  την  Παρασκευή  02.02.2018: 

«Η Σελήνη βρίσκεται στο ζώδιο της Παρθένου και η αντίθεση που κάνει με τον 

Ποσειδώνα μπορεί να φέρει περίεργα συναισθήματα και κάποια απαισιοδοξία 

σήμερα, ιδιαίτερα στις κοινωνικές συναναστροφές που χρειάζεται αρκετή προσοχή, 

ιδιαίτερα άν αφορούν και επαγγελματικά ζητήματα. Το τρίγωνο με τον Κρόνο πάλι μας 

κάνει να δούμε κάπως τα πράγματα πιο ρεαλιστικά, ιδιαίτερα αν αφορούν νέα σχέδια 

αλλά και οικονομικά ζητήματα και το τετράγωνο Σελήνης - Αρη φέρνει αρκετό πάθος 

όμως και ένταση, γι’ αυτό σήμερα προσέξτε. Αν και η Παρθένος μας ωθεί να 

σκεφθούμε  περισσότερο  πώς  μπορούμε  να  βελτιώσουμε  την  καθημερινότητά  

μας, ο Αρης μπορεί να φέρει ένταση και ο Ποσειδώνας δυσκολεύει κάπως τα 

συναισθήματα». 

Αναλυτικά για τους «Καρκίνους» στην ιστοσελίδα περιλαμβάνεται ακριβής πρόβλεψη: 

«O Κρόνος σήμερα ευνοεί τις προσωπικές σας σχέσεις, αλλά και τις συνεργασίες 

σας, που μπορείτε να δείτε κάποια πράγματα πολύ πιο ρεαλιστικά, αλλά και να 

σταθεροποιήσετε θέματα, τα οποία σας απασχολούν καιρό. Στα επαγγελματικά σας ο 

Αρης μπορεί να είναι απαιτητικός, όμως έχετε την απαραίτητη ενέργεια ώστε να 

εργασθείτε αρκετά σε όσα θέλετε να πετύχετε και να ανοίξετε το δρόμο, ώστε να έχετε 

περισσότερα κέρδη. Ευνοούνται: Εργασία, υγεία, καριέρα. Προσοχή σε: Ερωτικά, 

φιλίες. Τυχεροί αριθμοί: 24, 15, 6, 18». 
 

* Λεπτομέρειες με τις αναλυτικές προβλέψεις για όλα τα ζώδια για την Παρασκευή 2 
Φεβρουαρίου: http://www.rizopoulospost.com/ta-zwdia-ths-paraskeush-2-fevrouariou-2018 
/?utm_source=newsletter&utm_medium=email&utm_campaign=daily-newsletter 
 


